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„A szocialista kormány halálra ítélte a magyar színházi kultúrát?" címmel a Házszabály
91 . §-a alapján kérdést kívánok benyújtani Bozóki Andráshoz, a Nemzeti Kulturális Örökség
Minisztériumának miniszteréhez .
A kérdésre a választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter úr!
2002-ben a szocialista párt azt ígérte, hogy 3 milliárd forinttal növeli a színházak támogatását .
A 2003-as költségvetésben szerepelt is ez az összeg, ám ennek jelentős részét nem színházi
kultúra fejlesztésére (művészeti teljesítmények, épület felújítások, stb.) kellett fordítania a
színházaknak, hanem az 50%-os béremelésre, melyet a szocialisták megígértek, de annak
fedezetét nem biztosították .
2004-ben újabb csapást mértek azzal, hogy az áfa-visszatérítés lehetőségét megszüntették .
Ezzel milliárdokkal csökkentették a színházak támogatását. Természetesen itt is megígérték,
hogy kompenzálják a kieső összegeket . Előbb 80%-ot, majd 60%-ot ígértek, de egyiket sem
tartották be .
2004-ben már több színháznál művészi teljesítmények maradtak el a támogatások csökkenése
miatt. Idén már nemcsak a művészi teljesítmények, hanem a színházak működése került
veszélybe. A sajtóban először Jordán Tamása Nemzeti Színház problémáiról beszélt, majd
ezt követően sorra jelentek meg az újságcikkek arról, hogy Kaposvártól Békéscsabáig minden
színház pénzügyi gondokkal küzd. Ennek okai között említik, hogy nemcsak a színházak,
hanem a színházakat fenntartó megyei önkormányzatok költségvetési támogatását is évről-
évre csökkenti a szocialista kormány . 2002-ben még azt ígérték, hogy minden önkormányzati
1 forinthoz, 1 forint állami támogatást ad a szocialista kormány . Ezzel szemben 2005-ben 30
fillér támogatást ad az önkormányzati 1 forintokhoz a Gyurcsány-kormány .

Kérdezem Miniszter urat :

Mit szándékozik tenni a magyar színházi kultúra megmentéséért?
Ön is egyetért a szocialista kormány eddigi támogatási politikájával?
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